
Gaupe forsyner
seg av reinflokk
BARDU: Den siste tiden har gaupe forsynt seg
grovt i reinflokk, som er på vinterbeite ved Mais-
savarre. Fylkesmannen i Troms innvilget dermed
fellingstillatelse for en gaupe, selv om dette
området ligger i forvaltningsområde A for gaupe.
Den siste tiden er det funnet vel 30 reinkadaver,
og Statens naturoppsyn bekrefter at de kan være
tatt av gaupe. Fellingsfristen gikk ut i går, og det
var ikke felt gaupe. Det er uvisst om Saarivuoma
sameby får forlenget fellingstillatelsen.

Snøvær. Når
snøføyka her-
jer utenfor, er
det mange
som trekker
inn i varmen.
Kanskje trek-
ker de kortet
og, når de
allerede er i
gang? 
FOTO: ANNIKEN 

BERGER

Retningsløs. I Rossfjord vet man ikke hvor man er før
man er der.  FOTO: ANNIKEN BERGER
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BRØSTADBOTN:
Om det blir bygget ut
høyhastighetsbred-
bånd i hele landet,
kan store statlige
arbeidsplasser bli
flyttet ut til distrik-
tene.

Fredag overleverte Distriktssen-
teret rapporten «Gevinster av
høyhastighetsbredbåndsnett i dis-
trikts-Norge» til kommunal- og
regionalminister Liv Signe
Navarsete. Denne viser at raskt
breiband gir gevinster for distrik-
tene, noe Dyrøy kommune kan
bekrefte.

Som en av seks områder i lan-
det har Dyrøy kommune vært
med i rapporten, og det er ingen
tvil om at kommunen har store
gevinster av å ha bygget ut fiber-
nettet.

– 95 prosent av alle innbygger-
ne i Dyrøy har tilgang til fiber-
nett, etter at det har blitt bygget ut
for 17 millioner kroner. Dette har
resultert i at 10 familier har flyttet
til bygda, og tatt arbeidsplassen
sin med seg, slår Ragnvald Stor-
voll fast.

Han er sammen med Marit
Alvig Espenes prosjektleder for
prosjektet «Stedsuavhengige
arbeidsplasser» i kommunen.

Fiskeridirektoratet
Folkebladet spurte Navarsete om
en slik oppgradering som Dyrøy
har gjort kan være med på å flyt-
te statlige arbeidsplasser til dis-
triktene, for eksempel at Fiskeri-
direktoratet kan bli flyttet til Sen-
ja.

– Et høyhastighetsbredbånd
gjør det mulig at store statlige
arbeidsplasser kan legges til dis-
triktene. Samtidig er det en klar
forutsetning for at statlige
arbeidsplasser skal kunne flyttes

at det finnes høyhastighetsbred-
bånd, sier Navarsete til Folkebla-
det

– Så det er ikke en umulighet?
– Nei. Blant annet er det jo slått

fast i Soria Moria at statlige
arbeidsplasser skal flyttes ut av
Oslo. Det jobbes også med en
rapport om hvordan vi skal kunne
spre kompetansearbeidsplasser ut
til distriktene, svarer Navarsete.

Dyrøy som eksempel
Under fremleggingen av rappor-
ten til Distriktssenteret, ble Dyr-
øy kommune brukt som eksempel

på gevinster en slik utbygging gir.
Etter at rapporten

var overlevert til
Navarsete, gikk
Nexia, som har utar-
beidet rapporten,
igjennom funnene.
Da ble Dyrøys pro-
sjekt «Stedsuavheng-
ige arbeidsplasser»
trukket frem.

– Vi har jobbet
med prosjektet siden
august i fjor, og snak-
ket med både
arbeidsgivere og arbeidstakere

for å kartlegge hvilke erfaringer
de har etter at en
arbeidstaker har flyt-
tet, og tatt arbeidet
med seg, fortalte
Marit Alvig Espenes
til forsamlingen i
Oslo via internettil-
kobling.

– Egentlig skulle
vi også vært i Oslo,
men vi sa at vi heller
ville være med på
skjermen via inter-
nett. Det er jo det

beste eksemplet på at utbygging-

en funker, sier Espenes til Folke-
bladet. Både fornyings- og admi-
nistrasjonsdepartementet, sam-
ferdselsdepartementet og kom-
munal- og regionaldepartementet
var til stede under gjennomgang-
en av rapporten.

I konklusjonen sier Nexia at
tilgang til høyhastighetsbredbånd
i distriktene vil være en viktig
forutsetning for å nå den politiske
målsetningen om å ta hele Norge
i bruk.

stian.blindheim@folkebladet.no
916 66 916

Høyhastighetsb
nye muligheter

Stian Blindheim og 
Stian Jakobsen (foto)

Brukt som eksempel. Dyrøys utbygging av høyhastighetsbredbånd er blitt brukt i en rapport som Distriktssenteret har levert til kommunal- og regional-
ministeren. I rapporten kommer det frem at utbygging at høyhastighetsbredbånd gir store gevinster. Og etter overleveringen av rapporten, fortalte Marit
Alvig Espenes og Ragnvald Storvoll om prosjektet «Stedsuavhengige arbeidsplasser» til de fremmøtte.

Hva betyr
fibernett for

deg?

SMS



Rein i Rossfjord.
Det har de siste

dagene gått rykter
om at det er sett

rein ved Rossfjord-
vannet. Ikke vet vi,

det var i hvert fall
svært vanskelig å

oppdage noe som
helst i tåka i går.

FOTO: ANNIKEN
BERGER

SETERMOEN: I forbin-
delse med planene for
Fremtidstunet i Bardu har
ordfører Oddvar Bjørnsen
mottatt flere henvendelser
vedrørende varmtvanns-
basseng. Kommunen har
tidligere hatt behovs-
undersøkelse, som kon-
kluderte med at det er
behov for varmtvannsbas-
seng som en del av den
planlagte utvidelsen av

Barduhallen. Ordføreren
vil gjerne presisere at det
fortsatt er planer om
varmtvannsbasseng, og at
det er tatt med som eget
punkt i planene for Frem-
tidstunet.

– Når planene har kom-
met så langt at man må ta
stilling til utbygging og
rekkefølgen på den, så vil
også varmtvannsbasseng-
et være med i den disku-

sjonen. Vi har en gruppe
innbyggere i Bardu som
har store behov for denne
type tilrettelegging, og
jeg håper selvfølgelig
ikke varmtvannsbasseng-
et skal havne bakerst på
prioriteringslisten, sier
Bjørnsen, som selv sier
han vil jobbe for å få det-
te tilbudet på plass i for-
bindelse med utbygging
av Fremtidstunet.

Planer for varmtvannsbasseng
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redbånd skaper

BRØSTADBOTN:
Etter seks år i Oslo,
tok Tormod Nygård
jobben med seg, og
flyttet til Dyrøy.

– Jeg kunne nesten bodd alene på
en øde øy, så lenge jeg har inter-
nett. Jeg vil sammenligne utbyg-
gingen av fibernettet med å byg-
ge vei, og når det først er kommet
er det jo en selvfølge, sier
Nygård.

– Egentlig er internett viktigere

for meg enn vei, legger han til
Etter seks år i Oslo fikk bar-

dudølen nok. Han bestemte seg
for å flytte fra hovedstaden.

– Kona mi ga meg en billedbok
fra området, som jeg bladde i på
ettermiddagen. Litt senere på
kvelden kom det noen tårer, og
klokken ni hadde jeg skrevet opp-
sigelsen min, sier Nygård, som
blant annet jobber med sikkerhet
i et datafirma.

Gjort underverker
Så skjedde det veldig mye i løpet
av tre måneder. Men Nygård fikk
en avtale om at han kunne ta job-
ben med seg, og jobbe for firma-
et, selv om han var bosatt i Nord-

Norge.
– Dermed ringte jeg rundt til de

forskjellige kommunene i distrik-
tet, og spurte hva de hadde å tilby.
Kun Dyrøy spurte hva jeg ville
ha, påpeker Nygård.

Og flyttingen har gjort under-
verker. Sjefene så at Nygård ble
mer effektiv på jobb av å flytte
kontoret sitt.

– På bakgrunn av det har det
blitt innført at alle i firmaet kan
jobbe en dag hjemmefra om de
vil, smiler Nygård.

På grunn av internett
Han mener at statens penger bur-
de brukes på akademikerne.

– Kast penger på akademiker-

ne, det sikrer arbeidsplasser, er
Nygårds klare budskap.

Han er imidlertid klar over at
den løsningen han har, ikke had-
de vært mulig om det hadde vært
for det raske internettet.

– Pluggen i veggen er det vik-
tigste for at jeg skulle kunne gjø-
re det jeg har gjort. Det er veldig
kult å komme til «gokk», og opp-
leve et teknologisk miljø, sier
Nygård.

Utvikling
Merete Albertsen er seniorkonsu-
lent ved Universitetet i Tromsø,
og jobber med forskningsadmi-
nistrasjon. Også hun arbeider fra
Brøstadbotn. Både hun og

Nygård har kontorer i Nordav-
indshagen.

– Så lenge det er en slik inter-
nett-tilkobling, så kan jeg jo bo
hvor som helst, sier Albertsen,
som opprinnelig kommer fra
Tromsø.

– Dette tror jeg bare er en
begynnelse, legger hun til.

Det får hun støtte i fra Nygård.
– Jeg har både kjøpt hus og bil,

uten å ha sett dama i banken. Det
er jo noe som har vært utenkelig
bare for få år siden, understreker
Nygård.

stian.blindheim@folkebladet.no
916 66 916

– Internett viktigere enn vei

Stian Blindheim og 
Stian Jakobsen

Flyttet, og tok med jobben. Tormod Nygård tok med seg jobben sin, og flyttet fra Oslo til Dyrøy. Dette var mulig på grunn av utbyggingen av høyhastighetsbredbåndet i kommunen.


